2019年“一带一路”国家农产品流通与贸易研修班

项目简介表

	项目名称 
	2019年“一带一路”国家农产品流通与贸易研修班

	承办单位
	农业农村部管理干部学院

	举办时间
	2021年5月11日至5月19日
	项目语言
	英语

	邀请国别
	“一带一路”国家
	计划人数
	25

	培训目标
	本项目以增进中国与“一带一路”国家农业交流与合作为目的。通过研修班，学员将较全面的了解中国农产品流通与贸易现状及相关政策，与中国相关领域单位建立联系，为深化交流与务实合作奠定基础。

	学员要求
	专业背景
	领域或专业：农业农村、农产品流通、农产品贸易等

工作岗位：政府官员、研究人员，企业管理人员等

	
	年龄
	不高于受援国法定退休年龄

	
	身体健康
	身体健康，可以正常参加线上教学交流活动。如在当地参加集中学习，健康状况要满足当地新冠疫情防控要求

	
	语言能力
	具备英语听、说、读、写能力

	培训内容介绍
	主要培训内容：项目采用直播、录播与实时交流相结合方式进行。直播与互动交流依托ZOOM平台开展，录播通过登录我院崇农云讲堂观看。
（1）中国基本国情和抗疫情况：包括中国国情概要和中国抗疫实践及防疫知识两个专题，主要介绍中国政治、经济和社会等各方面基本情况，介绍中国应对新冠疫情的做法、防范新冠疫情传播的常识等。
（2）农产品市场和农产品流通情况：包括农产品市场体系建设、农产品流通及促进政策、农产品电子商务等专题，主要介绍中国农产品市场建设、农产品流通领域现状及政策等。
（3）农产品贸易情况：包括农产品贸易及促进政策、RCEP与亚洲区域农产品贸易格局、农产品贸易会展等专题，主要介绍介绍我国与“一带一路”有关国家的农产品贸易情况、RCEP合作机制进展和及其对区域贸易与合作的影响等。

（4）我国与“一带一路”有关国家农业合作：主要介绍中国一带一路农业合作情况及支持促进政策，推进“一带一路”农产品贸易便利化的措施等。

（5）云参观：考察北京农产品批发市场、盒马鲜生超市、农民合作社等，实地了解各种农产品模式运行情况及在疫情影响下的应对措施。

（6）结业小结：由项目承办单位负责人组织交流并进行项目总结。

	举办地点
	北京市昌平区
	云参观城市
	北京市

	备注
	1.本次培训使用ZOOM、崇农云讲堂平台进行线上培训，需具备网络、电脑、麦克风、摄像头等设备，崇农云讲堂使用说明会提前发给学员。
2.项目正式开始前，将安排时间统一进行技术测试，检查设备及网络情况，及时消除存在的问题，请严格按照通知的时间和要求参加统一测试。

3.课前准备：需提前15分钟登录预定会议室。将登录名改为英文（与护照一致）姓名-国别名称，请开启视频，便于点名；主讲人上课期间，主持人会将其他人员静音。

4.纪律要求：教学期间，请遵守上课时间和日程安排，不得无故缺课或退出培训，有特殊情况请提前向中方项目管理人员说明；出勤记录将作为颁发结业证书的依据，按要求完成研修活动的学员在将来会优先获得来华研修的机会；为保护信息安全和个人隐私，上课过程中请不要录音、截屏或分享到任何社交媒体。课程资料会在课后发给学员。

5.大部分专家用英语直接讲授，个别课程汉语讲授配备英语交传。

6. 为方便与专家和其他国家学员的交流，请根据岗位工作情况准备本国与研修主题相关领域的材料，包括：①所在单位的情况及业务；②农产品流通流域情况；③农产品贸易情况；④与中国的合作意向等。

	承办单位简介
	农业农村部管理干部学院是农业农村部直属正局级事业单位。学院的主要职责是：培训全国农业系统领导干部、专业人才、新型经营主体、农村实用人才以及外国农业官员；宣传贯彻国家农业发展政策；开展农业政策与法规、农村土地与资源环境、农村社会治理、农业农村经济运行形势分析和现代农业改革发展等重大问题研究；为农业依法行政、农村经济改革发展、新型经营主体培育、现代农业发展等提供咨询支撑服务。

学院高度重视援外培训工作，成立了由院长牵头的援外培训工作领导小组，设立专职部门牵头执行援外培训任务，按照国家外事管理规定和援外培训政策建立了完整的援外培训管理制度。学院自2004年以来开展援外培训工作，已累计完成各类对外培训100余期（其中商务部援外培训60期），培训世界各国农业官员2000余人，培训效果、管理水平、服务能力等得到主管部门和学员好评。长期承办农产品流通与贸易类研修班，有丰富的教学经验和教学资源，已实施过10余期“一带一路”国家官员政策类研修班。

	承办单位联系方式
	联系人：陈琳 (女士) 柳金平 (先生)
办公电话：0086-10-59197523/59197688
手机：0086-18810566796（陈）/13522761256（柳）

传真：0086-10-59197685

微信号：Mademoiselle_Rosalie（陈）

QQ号：1255154218（陈）

电子邮件地址：Ami_moa@163.com


Seminar on Agricultural Products Distribution and Trade for BRI Countries Project Description
	Full Name 
	Seminar on Agricultural Products Distribution and Trade for BRI Countries

	Organizer
	Administration and Management Institute, Ministry of Agriculture and Rural Affairs

	Time
	May. 11 – May. 19, 2021
	Language
	English

	Countries Invited
	The “Belt and Road" countries
	Number of Participants
	25

	Goal
	The Seminar aims to strengthen agricultural communication and cooperation between China and countries along the Belt and Road. Participants will have an overview of China’s agro-products distribution, trade and related policies through the seminar, so as to build up a connection with Chinese companies or organizations in this regard, laying a foundation for further pragmatic cooperation.

	Requirements of Participation
	Academic Background
	Field or major: agricultural and rural affairs, agro-products distribution and trade

Position: government officials, researchers, company managerial staff 

	
	Age
	No higher than the legal retirement age.

	
	Physical Health
	In good health. Being able to join online communication. If gathering together to take the course locally, the participants shall comply with local requirements of preventing and controlling the epidemic.

	
	Language Ability
	Sufficient English listening, speaking, reading and writing skills

	Course Information
	Lecture information

The Seminar will be organized through live streaming, recorded videos, and real-time communication. The live streaming and real-time communication will be carried out on ZOOM, and the recorded videos can be watched on the Institute’s training website (AMI E-class). 

1. Overview of China and China's Anti-Epidemic Campaign: general information of China and China's practices to fight COVID-19, including China’s politics, economy, society, etc. and ways to prevent and control the spread of the virus.

2. Agro-Products Market and Distribution: including agro-products market system, policy on agro-products distribution, and E-commerce, etc., introducing China’s agro-products market, distribution, and supporting policies.

3. Agricultural Trade: including policy on agricultural trade, RCEP and Asian agricultural trade, agricultural trade fair, etc., introducing agricultural trade between China and Belt and Road countries, RCEP and its influence on regional trade and cooperation.

4. Agricultural Cooperation between China and Belt and Road Countries: including China’s cooperation with Belt and Road countries in agriculture and supporting policies, Belt and Road agricultural trade facilitation, etc.

5. Online Visit: visiting Beijing ago-products wholesales market, Hema Fresh, farmers’ cooperatives to see different models of agro-products distribution and ways to tackle the epidemic.

6. Close-up: The organizer will organize a discussion and make a conclusion of the seminar.

	Place
	Changping District in Beijing
	Cities visited online
	Beijing

	Notes
	1. The seminar will be organized on ZOOM or AMI E-class, so the Internet, computer/laptop, microphone, camera, and other necessary devices shall be equipped.

2. Before the seminar, we will organize a technique test of the devices and the Internet to solve potential bugs or problems. Please take part in the test at the given time. 

3. Preparation. Participants have to log in 15 min before the lecture, and set the personal account as Name-Country (in conformity with the passport, in English). During the lecture, the host will set all the participants as mute. Participants have to turn on the camera, so we can make sure that everyone is online.

4. Disciplinary requirements. Please comply with the schedule, and never be absent without any excuse. If anyone cannot be present, he/she has to get the organizer informed in advance. The certificate will be issued according to the attendance record. The participants who finish the seminar as required will have the priority to come to China to join the future seminars. In order to ensure information security and protect personal privacy, please do not record, screen shot, or share the lecture to any social media. The lecture material will be sent to participants after the seminar.  

5. Most of the lecturers can speak English, and some will teach in Chinese with English consecutive interpretation. 

6. In order to facilitate communication with Chinese experts and other participants, please prepare materials related to your work and the subject of the program, including: ①Introduction of your organization or department; ②Agro-products distribution in your country; ③Agricultural trade in your country; ④The cooperation basis with China, etc.

	About the Organizer
	The Administration and Management Institute (AMI) is directly affiliated to the Ministry of Agriculture and Rural Affairs (MARA). Its responsibilities include: ①Undertaking training for officials in China’s agricultural system, semi-senior and senior professionals, rural talents with practical skills, new agricultural business entities, and agricultural officials of developing countries; ②Disseminating government policies and measures; ③Conducting research on key issues such as agricultural laws and regulations, rural land and resources, rural social governance, agricultural and rural economy, modern agriculture development, etc.; ④Providing consultancy and support on the above mentioned research areas.
The Institute attaches great importance to international training. It has set up a working group led by the President, and particular divisions to implement training programs. It has established a complete system of training in accordance with the foreign affairs regulations and international training requirements of the State. AMI has undertaken agricultural international exchange and training since 2004. By the end of 2020, the Institute has organized more than 100 seminars and training programs, receiving over 2000 agricultural officials all over the world. Boasted by its training advantages in agricultural policies and management, together with considerate and people-friendly service, AMI has won wide acclaim from participants and relevant authorities of participating countries. The Institute has organized over 10 seminars on policies for officials from Belt and Road countries, accumulating rich resource and experience in this regard. 

	Contact of the Organizer
	Contracts: Ms. CHEN Lin/ Mr. LIU Jinping
Office Number: 0086-10-59197523/59197688

Telephone: 0086-18810566796 (CHEN)/13522761256 (LIU)
Fax: 0086-10-59197685
WeChat：Mademoiselle_Rosalie (CHEN)
QQ :1255154218 (CHEN)
E-mail : ami_moa@163.com


